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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § 

Upprop  

Ärendebeskrivning 

Kfm 2024-05-13 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 4 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  

Val av justerare 

Ärendebeskrivning 

Kfm 2024-05-13 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 5 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  

Allmänhetens frågestund 

Ärendebeskrivning 

Kfm 2024-05-13

Under frågestunden har alla som är folkbokförda i kommunen rätt att före 

ärendehanteringen, ställa frågor som berör ämnen av allmänt intresse som 

tillhör kommunfullmäktiges, kommunstyrelsens, nämnds eller utskotts 

verksamhetsområde. Även kommunala bolag, stiftelser eller 

föreningsengagemang kan beröras. 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 6 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  

Information från verksamhet, föreningar och företag 

Ärendebeskrivning 

Kfm 2024-05-13 

Olika verksamheter, föreningar och företag bjuds in till fullmäktiges 

sammanträde för att informera om sitt arbete.  

Under denna punkt lämnas enbart information, det ges ingen möjlighet till 

frågor. Det lämnas fritt till var och en att själv söka svar på sina funderingar.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 7 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  Dnr23/Ks23  940 

Ekonomisk redovisning 

Ärendebeskrivning 

Kfm 2024-05-13 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 8 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  Dnr 

Motion – ADHD-box 

Ärendebeskrivning 

Kfm 2024-05-13 

Maria Bäckström, S, inkommer 2024-04-11 med motion ADHD-box.  

” Man räknar med att 5-7 procent av alla barn och 3 procent av alla vuxna har 

ADHD och att 1-2 procent av befolkningen har autism. Det betyder att minst 

en elev i varje skolklass har ADHD eller autism – funktionsnedsättningar som 

ger olika typer av svårigheter i vardagen. Personer med ADHD har ofta svårt 

med uppmärksamhet och impulskontroll medan personer med autism har 

svårt med sociala kontakter och att hantera förändringar. Svårigheterna är i 

allmänhet livslånga men det är också stora individuella skillnader i hur de tar 

sig uttryck och hur stort lidande man har, enligt Socialstyrelsen.  

Fler och fler barn drabbas av olika bokstavsdiagnoser, men även fler vuxna får i 

vuxen ålder sin diagnos. I skolan hamnar ofta dessa barn i konflikter och 

upplevs som ”stökiga”. Det är svårt för den som inte har en diagnos att sätta 

sig in i hur de som har den, ta upplevelser som att ”när du tänker en tanke har 

jag hundra tankar samtidigt i mitt huvud” som exempel.  

Flertalet föräldrar till barn med diagnoser har upplevt omgivningens 

fördömanden i såväl skolan, socialtjänst och övriga samhället. Barn med 

diagnoser är varken lätta att förstå eller lätta att hjälpa. Konflikter uppstår 

hemma, i skolan och på fritiden.  

För att öka förståelsen finns nu ett hjälpmedel som kallas ADHD Boxen som är 

en världsunik innovation och digital upplevelse som gör det möjligt att ta del 

av fem minuter ur vardagen för en människa som lever med adhd. Upplevelsen 

illustrerar på ett pedagogiskt och effektfullt sätt vilka utmaningar och 

svårigheter olika vardagssituationer kan medföra för personer med adhd. 

(https://www.underbaraadhd.se/erbjudande/adhd-ladan/)  

Det är viktigt att lyssna på hur barnen upplever sin omgivning, att få höra det 

kaos de har skulle hjälpa oss att förstå mer när problem uppstår.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 9 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts)  Dnr 

Motion – ADHD-box 

Att alla såväl vuxna, barn, föräldrar, släkt och övriga fick möjlighet att under 

fem minuter få insikten av ADHD kanske skulle öka förståelsen för barnens 

problem och minska fördömandet kring barn med diagnoser.  

Med anledning av det yrkar jag på:  

att Vilhelmina kommun köper in en ADHD-box till samtliga kommunala skolor. 

att Vilhelmina kommuns alla förskolor och skolor tar möjligheten att låna 

ADHD-boxen till respektive verksamhet.  

att Vilhelmina kommun bjuder in till offentliga träffar för att få lyssna på 

innehållet i ADHD-box. ” 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 10 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § 19  Dnr24/Ks121  940 

Interpellation - konsultationsordning 

Ärendebeskrivning 

Kfm 2024-03-04 

Tommy Streling (PA) inkommer 2024-02-26 med följande interpellation ställd 

till kommunstyrelsens ordförande.  

”Ärende: Ks §274, 2023-12-05, Remiss ansökan om 

undersökningstillstånd enligt minerallagen (1991:45) för området 

Daningen nr 100 i Vilhelmina kommun 

Vid kommunstyrelsens (KS) sammanträde den 5 december 2023, beslutade KS 

att inge upprättat yttrande från kommunförvaltningen. Interpellation gäller hur 

ärendet beretts och yttrandet upprättats. 

Undertecknad, Tommy Streling, antar att man utfört beredningen enligt KS 

ärendehanteringspolicy.  

Den första frågan 

1. Varför inhämtade inte kommunen yttranden från markägare, 

sakägare och rättighetsinnehavare, samt lokalt berörda? 

Det andra frågan 

Vilhelmina kommun är en samisk förvaltningskommun med särskilda 

åtaganden och en kommunalt beslutad handlingsplan. Enligt 5§ i Lagen om 

nationella minoriteter och minoritetsspråk (2009:724) sägs: 

"Ska förvaltningsmyndigheter ge de nationella minoriteterna möjlighet till 

inflytande i frågor som berör dem och så långt det är möjligt samråda med 

minoriteterna i sådana frågor.

Samråd enligt första stycket ska ske genom att förvaltningsmyndigheten för en 

strukturerad dialog med de nationella minoriteterna i syfte att kunna beakta 

deras synpunkter och behov i myndighetens beslutsfattande" 

2.1 Varför konsulterades inte den samiska samrådsgruppen i ärendet? 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 11 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § 19   (forts)  Dnr24/Ks121  940 

Interpellation - konsultationsordning 

2.2. Hur kommer Vilhelmina kommun hantera dessa frågor efter den 1 

mars 2024, när samisk konsultationsordning även gäller kommuner och 

regioner? (En konsultationsordning i frågor som rör det samiska folket, Prop. 

2021/22:19 (pdf 1 MB), 

Den tredje frågan 

Det berörda området Daningen är skyddat genom en reservatsbildning enligt 

Natura 2000 och har därmed ett mycket starkt skydd, men även kommunens 

beslutade gröna översiktsplan understryker området som skyddat, därtill 

tydligt pekar ut värden och riksintressen samt hur frågor ska hanteras. 

I den gröna översiktsplanen, s. 66 (

https://www.vilhelmina.se/media/2275/groen-

oeversiktsplanvmina_lagakraft_190114.pdf ) står följande: 

”För att säkerställa att viktiga funktioner och samband för renskötseln inte 

påtagligt skadas ska, vid all exploatering och annan förändring av 

markanvändningen som kan påverka rennäringen, samråd ske med berörd 

sameby”. 

3.1 Anser kommunalrådet att kommunstyrelsen har mandat att förbigå 

kommunfullmäktiges plandokument och vägledning? 

3.2  Varför konsulterades inte de berörda samebyar i ärendet?” 

Yttrande avges av Tommy Streling.  

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att interpellationen får ställas,  

att behandla interpellationen vid kommunfullmäktiges sammanträde  

2024-05-13. 

-- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 12 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  (forts)  Dnr24/Ks121  940 

Interpellation – konsultationsordning 

Kfm 2024-05-13 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 13 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

  Kfm §  Dnr  

Interpellation – IT-säkerhet i Vilhelmina kommun 

Ärendebeskrivning 

Kfm 2024-05-13 

Lars Eliasson (M) inkommer 2024-03-21 med följande interpellation ställd till 

kommunstyrelsens ordförande.  

”IT-säkerhet i Vilhelmina Kommun  

Under senare tid har flera kommuner, regioner och myndigheter drabbats av 

IT-attacker som medfört allvarliga driftsstörningar och läckta personuppgifter. 

I flera fall kommer det att ta veckor att återställa systemen och då till stora 

kostnader. Nyligen offentliggjorde dessutom MSB en rapport som visar att det 

finns allvarliga brister i svenska myndigheters cyber-säkerhetsarbete.  

Mot bakgrund av ovanstående vill vi ställa följande frågor till 

kommunstyrelsens orförande.  

 Hur säkerställs att kommunen inte drabbas av dataintrång eller andra IT-

relaterade manipulationer som falska mail, manipulerade 

telefonsamtal/sms, klonade röster, fejkade videosamtal och – så 

småningom – fullt utvecklad deepfake?  

 Vilka åtgärder har kommunen vidtagit för att säkerställa att den dagliga 

kommunala servicen ska fungera vid en IT-attack?  

 Vilka åtgärder har kommunen vidtagit för att säkra att sekretessbelagda 

eller andra känsliga uppgifter är skyddade vid en IT-attack?  

 Vilka åtgärder har kommunen vidtagit för att viktig information inte ska gå 

förlorad om system slås ut? ”



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 14 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  Dnr 

Interpellation – Demokratiberedningen och dess finansiering 

Ärendebeskrivning 

Kfm 2024-05-13 

Tommy Streling (PA) inkommer 2024-05-02 med följande interpellation ställd 

till kommunalrådet Andreas Eliasson.  

”Ärende: Demokratiberedningen och dess finansiering 

Under en lång tid har nu frågan om Demokratiberedningens finansiering 

beretts, men fortfarande ges inte beredningen erforderliga medel för att 

genomföra sitt av fullmäktige beslutade uppdrag. 

I kommunstyrelsen föreslogs beredningen att återuppta arbete, genom att 

finansiering sker genom att tillskjuta medel från kommunens ”egna medel”, 

men röstades ner av en majoritet. 

Varför kan inte demokratiberedningen finansieras med kommunens Egna 

medel? Varför kan inte demokratiberedningen ges finansiering i Budget 2025? 

När dessa frågor är besvarade, anser jag att kommunstyrelsens ordförande, 

klart och tydligt ska beskriva NÄR Demokratiberedningen ska genomföra sitt 

arbete och slutföra det inom mandatperioden. 

Bör och kan detta också sättas i ljuset av en kommande 

Förtroendemannaberedning, vilken bör ta avstamp sommaren 2025? 

Arbetsbeskrivningen för Demokratiberedningen är mycket tydlig i 

kommunfullmäktiges reglemente. 

Behöver detta förtydligas med förnyade eller utökade direktiv, eller i termer av 

tidsperiod processbeskrivas? 

Tack på förhand för svar!” 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 15 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  Dnr 

Interpellation Södra Lapplands Gymnasieförbunds (SLG:s) nedläggning av 

transportinriktningen 

Ärendebeskrivning 

Kfm 2024-05-13 

Tommy Streling (PA) inkommer 2024-05-06 med följande interpellation ställd 

till kommunalrådet Andreas Eliasson.  

” Ärende: Södra Lapplands Gymnasieförbunds (SLG:s) nedläggning av 

transportinriktningen 

Inledning 

I Västerbottenskuriren (VK 30 april) kan man läsa att SLG:s styrelse tagit beslut 

om att lägga ner Transportinriktningen vid Fordonsprogrammet. 

Vi förtroendevalda känner väl till att underskottet för förbundet var 3,7 mkr för 

2023. Vi politiker har också aviserats, genom direktionen, om ett förväntat 

underskott under 2024. 

När vi i partierna, i Vilhelmina, har arbetat med budgetremissen och 

prioriteringar, visar det sig i dag att ett stort antal partier vill ge SLG sina 

äskade medel fullt ut för 2025. Där transportinriktningen fortsättningsvis är 

inkluderad. 

När man läser kommunalförbundets protokoll (sammanträde 24 april), framgår 

att man som underlag har Vilhelmina kommuns budgetremiss och 

prioriteringar. 

Jag tror många med mig är förvånade, att SLG:s styrelse har tagit beslutet före 

Vilhelmina kommuns budgetprocess och beslut. Det är därför lite svårt att 

bedöma, uttalandet från SLG:s ordförande, om behovet av ytterligare 5-6 mkr 

faktiskt ingår i SLG:s hela äskande för 2025. 

Detta önskar undertecknad ett klarläggande om, till fullmäktiges 

ledamöter, om äskandet för 2025 inkluderar dessa 5 mkr, eller om detta 

är ytterligare behov av tilläggsfinansiering? 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 16 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §   (forts) Dnr 

Interpellation Södra Lapplands Gymnasieförbunds (SLG:s) nedläggning av 

transportinriktningen 

Södra Lapplands Gymnasieförbund, är inget aktiebolag utan ett 

kommunalförbund. Vilhelmina kommun och Storumans kommun är huvudmän 

och dess valda representanter sitter som ledamöter i förbundsdirektionen. 

Undertecknad anser det rimligt att SLG:s direktion ska utgå från den 

ekonomiska grund som kommunfullmäktige definierar och fastslår i 

kommunernas respektive budgetbeslut. Vore det inte rimligt om ledningen 

inväntar dessa budgetbeslut, inför sina egna beslut i 

förbundsdirektionen? 

Finns det något behov av någon slags utökad samverkan, där SLG har mer 

”akuta ägarsamråd” med kommunstyrelserna, vid större och 

genomgripande åtgärder? 

I SLG:s protokoll (24/4) framgår att SLG kommer nu att teckna avtal med de 

s.k. primära samverkanskommunerna (Åsele, Dorotea, Lycksele). Samråds 

denna typ av inriktningsbeslut med kommunstyrelsen eller återfinns de 

bara i delgivningarna? 

Jag ställer frågorna, då jag jämför med de strukturerade ägarsamråden som 

kommunstyrelsen i Vilhelmina under årens lopp haft med kommunalförbundet 

Lystkom.” 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 17 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  Dnr 

Medborgarförslag – Starta upp fler idrottsföreningar 

Ärendebeskrivning 

Kfm 2024-05-13 

Hanna Neussel inkommer 2024-03-22 med följande medborgarförslag:  

”Starta upp fler idrottsföreningar,  

Jag har alltid velat prova på innebandy, men har aldrig fått chansen. Det har 

funnits ”klubbar” men dom var för vuxna eller äldre ungdommar. Jag tycker att 

Vilhelmina borde skaffa ett större ”utbud” på idrottsföreningar för barn och 

unga. ” 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 18 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Ks § 76 

Ks § 37 

Au § 31   Dnr24/Ks74                 059 

Inköpspolicy 

Ärendebeskrivning 

Au 2024-01-23 

Ekonomienheten överlämnar ett uppdaterat förslag av inköpspolicy, där 

kommunens policy om privata utlägg förtydligas.  

Förslag till beslut 

att anta den reviderade inköpspolicyn.  

ALLMÄNNA UTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta den reviderade inköpspolicyn.  

-- 

Ks 2024-02-13 

Lars Eliasson yrkar på återremiss med en komplettering under administrativa 

regler med följande text: För att minska risken för att kommunen direkt 

drabbas av oseriösa leverantörer eller – i förlängningen – att den seriösa 

marknaden sätts ur spel, är det angeläget att säkerställa rutiner för att 

effektivisera kontrollen och säkerheten i leverantörsledet. 

Andreas Eliasson yrkar bifall till allmänna utskottets förslag.  

Yttrande avges av Jan Andersson, Lennart Fjellman, Åsa Össbo och Lillemor 

Jonsson.  

Efter avslutad överläggning prövar ordförande först om ärendet ska avgöras 

idag eller återremitteras.  

Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen beslutat att 

återremittera ärendet.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 19 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Ks § 76    (forts) 

Ks § 37    (forts) Dnr24/Ks74                 059 

Inköpspolicy 

KOMMUNSTYRELSEN BESLUTAR 

att komplettera inköpspolicyn med en skrivning om säkerställande av 

leverantörer, 

att återuppta ärendet vid kommunstyrelsens sammanträde 2024-04-09. 

-- 

Ks 2024-04-09 

Lennart Fjellman yrkar på följande tillägg under punkten 1.3, efter nu 

existerande lydelse, tillföra följande stycke: 

En huvudregel är att värdet av en upphandling ska uppskattas till det totala 

belopp som ska betalas enligt de avtal och den avtalslängd som ingår i 

upphandlingen. Vid beräkningen ska du beakta options- och 

förlängningsklausuler som om de har utnyttjats. 

Eric Axelsson yrkar bifall till Lennart Fjellmans förslag.  

Yttrande avges av Annika Wibrell.  

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta det reviderade förslaget med följande tillägg under punkten 1.3, efter 

nu existerande lydelse: 

En huvudregel är att värdet av en upphandling ska uppskattas till det totala 

belopp som ska betalas enligt de avtal och den avtalslängd som ingår i 

upphandlingen. Vid beräkningen ska du beakta options- och 

förlängningsklausuler som om de har utnyttjats. 

-- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 20 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §   (forts) Dnr24/Ks74                 059 

Inköpspolicy 

Kfm 2024-05-13 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 21 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Ks § 78 

Au § 47 Dnr24/Ks156  222 

Bostadsförsörjningsplan 

Ärendebeskrivning 

Au 2024-03-19 

Samhällsbyggnadsenheten har tillsammans med Vilhelmina 

Fastighetsförvaltning AB tagit fram en Bostadsförsörjningsplan. Innehållet i 

planen beskriver nutid, förväntad demografisk utveckling. Bostadsbeståndets 

utveckling samt mål för bostadsförsörjning.  

Samhällsbyggnadsenheten föreslår  

att anta upprättad bostadsförsörjningsplan.  

Lennart Fjellman yrkar bifall till upprättat förslag.  

ALLMÄNNA UTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta upprättad bostadsförsörjningsplan.  

-- 

Ks 2024-04-09 

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta upprättad bostadsförsörjningsplan.  

-- 

Kfm 2024-05-13 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 22 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Ks § 79 

Ks § 20 

Au § 16                  Dnr23/Ks53                 940 

Planeringsstrategi, översiktsplanering 

Ärendebeskrivning 

Au 2023-01-31 

Ett av kommunens viktigaste strategiska politiska dokument är 

översiktsplanen.  

Enligt Plan- och bygglag (2010:900), PBL, är kommunen skyldig att upprätta en 

översiktsplan och hålla den aktuell. Den ska ge uttryck för de övergripande 

politiska målen i kommunen för att nå ekologisk, ekonomisk och social 

hållbarhet. Den ska spegla kommunens uppfattning om hur mark- och 

vattenområden ska användas, utvecklas och bevaras samt hur hushållning med 

naturresurser ska ske.  

I april 2020 ändrades 3 kap PBL, med syfte att översiktsplaneringen ska 

bedrivas kontinuerligt, vara framåtsyftande och att översiktsplanen ska hållas 

akutell. I detta arbete ska en s k planeringsstrategi vara det centrala verktyget 

och kommunfullmäktige ska, enligt PBL, anta en planeringsstrategi senast 24 

månader efter ordinarie val, det vill säga senast 11 september 2024.  

Om kommunfullmäktige inte antar en planeringsstrategi eller en ny 

översiktsplan inom fastställd tidsintervall anses översiktsplanen i sin helhet 

vara inaktuell.  

Genom planeringsstrategin ska kommunfullmäktige bedöma om 

översiktsplanen är aktuell och ta ställning till behoven i kommunens fortsatta 

översiktsplanering. Kommunfullmäktige ska ta ställning till sådana ändrade 

planeringsförutsättningar som kan ha betydelse för översiktsplanens aktualitet. 

Det är översiktsplanen i dess helhet som ska bedömas samt eventuella 

fördjupningar och tillägg till planen.  

I Vilhelmina kommuns del är det den kommunövergripande översiksplanen, 

fördjupad översiktsplan för Kittelfjäll, vindkraftsplan samt plan för 

landsbygdsutveckling i strandnära lägen.  

Inför arbetet med planeringsstrategin har Länsstyrelsen Västerbotten redovisat 

i ett underlag sådana statliga och mellankommunala intressen som kan ha 

betydels för översiktsplanens aktualitet.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 23 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Ks § 79  (forts) 

Ks § 20  (forts) 

Au § 16  (forts)                   Dnr23/Ks53                                    940 

Planeringsstrategi, översiktsplanering 

Ett yttrande har upprättats av samhällsbyggnadsenheten.  

ALLMÄNNA UTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

att uppdra till samhällsbyggnadsenheten att ansvara för upprättande av en 

planeringsstrategi som kan antas av kommunfullmäktige inom den tidsintervall 

som fastställts i 3 kap. PBL,  

att det åligger övriga kommunala enheter att vara samhällsbyggnadsenheten 

behjälplig med den information och de arbetsinsatser som krävs för att det ska 

vara möjligt att upprätta och faställa en planeringsstrategi inom den 

tidsintervall som fastställts i 3 kap. PBL.  

-- 

Ks 2023-02-21 

KOMMUNSTYRELSEN BESLUTAR 

att uppdra till samhällsbyggnadsenheten att ansvara för upprättande av en 

planeringsstrategi som kan antas av kommunfullmäktige inom den tidsintervall 

som fastställts i 3 kap. PBL,  

att det åligger övriga kommunala enheter att vara samhällsbyggnadsenheten 

behjälplig med den information och de arbetsinsatser som krävs för att det ska 

vara möjligt att upprätta och faställa en planeringsstrategi inom den 

tidsintervall som fastställts i 3 kap. PBL.  

-- 

Ks 2024-04-09 

Förslag till planeringsstrategi och arbetsstrategi för översiktsplanering har 

upprättats.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 24 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Ks § 79   (forts)  Dnr23/Ks53                                    940 

Planeringsstrategi, översiktsplanering 

Förslag till beslut:  

Att föreslå kommunfullmäktige att anta upprättat förslag till planeringsstrategi 

för översiktsplanering,  

Att anta upprättat förslag till arbetsstrategi för översiktsplanering.  

Lennart Fjellman yrkar bifall till upprättat förslag.  

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta upprättat förslag till planeringsstrategi för översiktsplanering,  

att anta upprättat förslag till arbetsstrategi för översiktsplanering.  

-- 

Kfm 2024-05-13 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 25 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § 

Allmänpolitisk debatt 

Ärendebeskrivning 

Kfm 2024-05-13 

När kommunfullmäktige behandlar årsredovisning för senaste 

verksamhetsåret, inleds dessa ärenden med allmänpolitisk debatt.  

Kommunstyrelsens ordförande och vice ordförande inleder debatten och den 

får pågå under högst två timmar.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 26 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  

Ks § 65 Dnr24/Ks122 042 

Årsredovisning 2023 Vilhelmina kommun 

Ärendebeskrivning 

Ks 2024-04-09 

Ekonomienheten överlämnar årsredovisning för 2023. 

Ekonomichef Anna Stenvall föredrar ärendet.  

Årsresultatet för Vilhelmina kommun 2023 är ett negativt resultat, enligt 

resultaträkningen - 6 932 tkr. 

I balanskravsutredningen, efter justeringar av realisationsvinster/förluster, 

framgår det att Vilhelmina kommun gör ett balanskravsresultat på – 12 642 tkr.  

Förslag till beslut: 

att nyttja medel från RUR 12 642 tkr för att täcka det negativa 

balanskravsresultatet.  

Yttrande avges av Åsa Össbo och Rickard Norberg.  

KOMMUNSTYRELSEN BESLUTAR 

att godkänna årsredovisningen 2023 för Vilhelmina kommun,  

att överlämna den till kommunfullmäktige.  

-- 

Kfm 2024-05-13 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 27 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §   Dnr 

Revisorernas rapport till fullmäktige 

Ärendebeskrivning 

Kfm 2024-05-13 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 28 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  Dnr 

Ansvarsfrihet för förtroendeorganisationen 2023 

Ärendebeskrivning 

Kfm 2024-05-13 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 29 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Ks § 70  Dnr24/Ks184 612 

Underrättelse om förväntat underskott – Södra Lapplands 

gymnasieförbund 

Ärendebeskrivning 

Ks 2024-04-09 

Utifrån prognos baserad på behovsbudget 2024 ställd i relation till tilldelad 

budget 2024 redovisas ett förväntat underskott för Södra Lapplands 

gymnasieförbund för budgetåret 2024. Budget 2024 har tilldelats förbundet 

utifrån tidigare begärt belopp per elev. Den summa som begärts till 2024 

inkluderade inte det ökade avdraget för fria nyttigheter, vilket är en de faktorer 

som bidrar till det förväntade underskottet. Då även kostnaderna för 

Interkommunal ersättning kraftigt kommer att öka baserat på underlag för hur 

eleverna har sökt inför höstterminens så är risken för underskott betydande. 

Direktionen har tagit beslut om konsekvensberedning utifrån det förväntade 

underskottet och kommer att behandla förslag på kostnadsminskade åtgärder 

i samband med direktionsmötet 2024-04-24.  

KOMMUNSTYRELSEN BESLUTAR 

att notera informationen,  

att överlämna ärendet till kommunfullmäktige.  

-- 

Kfm 2024-05-13 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 30 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Ks § 85 

Au § 55  Dnr24/Ks163  612 

Samverkan Södra Lapplands Gymnasieförbund och näringslivet 

Ärendebeskrivning 

Au 2024-03-19 

Kommunfullmäktige har 2023-10-09 § 106 beslutat att föreslå Södra Lapplands 

Gymnasieförbund att, i samarbete med kommunernas näringslivskontor, 

bereda förutsättningarna för ett utökat samarbete med nationellt-, regionalt- 

och lokalt näringsliv gällande i beredningen föreslagna alternativ och att 

återredovisa detta till kommunstyrelsen i maj 2024.  

Direktionen för Södra Lapplands Gymnasieförbund har som ett led i förbättrad 

samverkan med näringslivet tagit beslut gällande programråd. Det finns även 

utvecklingsmål kopplade till samverkan med näringslivet i skolornas 

systematiska kvalitetsarbeten som gäller inför läsåret 23/24.  

Direktionens arbetsutskott i Södra Lapplands Gymnasieförbund har  

2024-02-07 beslutat att uppdra till Förbundschef att i samband med 

samrådsmöten uppdatera kommunerna gällande samverkan med näringslivet.  

ALLMÄNNA UTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att notera informationen.  

-- 

Ks 2024-04-09 

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE  

Kommunfullmäktige beslutar 

att notera informationen.  

-- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 31 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §    (forts) Dnr24/Ks163  612 

Samverkan Södra Lapplands Gymnasieförbund och näringslivet 

Kfm 2024-05-13



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 32 

Kommunfullmäktige  2024-05-13 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  Dnr 

Avsägelse förtroendeuppdrag – ledamot miljö- och byggnadsnämnden 

Ärendebeskrivning 

Kfm 2024-05-13 

Kenneth Jacobson (PA) inkommer 2024-03-14 med avsägelse av sitt uppdrag 

som ledamot i miljö- och byggnadsnämnden.  


